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Youth

الشّباب

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): الشَّباب شُعبةٌ من الجنُون1ِ

1– The Prophet (S) said, 'Youth is a branch of folly.’[al-Ikhtisas, p. 343]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): خَير شَبابِم من تَشَبه بِهولم ، وشَر كهولم من تَشَبه بِشَبابِم2

2– The Prophet (S) said, 'The best of your youth are those who act like the old from among you, and the
worst of your old ones are those who act like your youth.’[Kanz al-’Ummal, no. 43058]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): شَيئانِ لا يعرِف فَضلَهما إ من فَقَدَهما: الشَّباب، والعافية3ُ

3– Imam Ali (a.s.) said, 'There are two things whose worth is only known to one who has lost them:
youth and health.’[Ghurar al-Hikam, no. 5764]
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4قَبِلَته ءَن شفيها م ما اُلق ، ةدَثِ كالأرضِ الخاليالح إنّما قَلب :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

4– Imam Ali (a.s.) said, 'Verily the heart of a youngster is like an empty plot of land - it accepts whatever
is planted therein.’[Tuhaf al-’Uqul, no. 70]

ـ عن إسماعيل بن عبدِ الخالق: سمعت أبا عبدِاله‏ (علَيه الّسلام) يقول لأب جعفر الأحول وأنا أسمع: أتَيت البصرة5َ
؟ فَقال: نَعم ، قال: كيف رأيت مسارعةَ الناسِ إل هذا الأمرِ ودخُولَهم فيه ؟ قال: واله‏ِ إنّهم لَقليل ، ولَقَد فَعلُوا وإنّ
. ذلك لَقليل ، فقال: علَيكَ بِالأحداثِ ؛ فإنّهم أسرعُ إل كل خَيرٍ

5– Imam al-Sadiq (a.s.) asked al-Ahwal, 'Did you go to Basra?' He replied, 'Yes.’ Imam (a.s.) asked,
'How did you find people's hastening to this matter and embracing it?' He replied, 'By Allah, such people
were few in number, and even that which they did do was little.’ Imam replied, 'You should put it forth to
the youngsters, for verily they hasten towards anything good.’[Qurb al-Isnad, p. 128, no. 450]
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التَّعلُّم ف الشَّبابِ

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من تَعلَّم ف شَبابِه كانَ بِمنزِلَة الرسم ف الحجرِ ، ومن تَعلَّم وهو كبير كان6َ
الماء جهو تابِ علال نزِلَةبم.

6– The Prophet (S) said, 'Learning something during one's youth is like engraving in stone, and learning
something when one is old is like writing on the surface of water.’[Bihar al-Anwar, v. 1, p. 222, no. 6]

7بتُهَدلا (الدِّين ف) تَفَقَّهلا ي ةيعّن شَبابِ الشم ٍبِشاب يتلَو اُت :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام.

7– Imam al-Baqir (a.s.) said, 'If I was brought a young shi’aa man undevoted to learning [religious
matters], I would discipline him.’[al-Mahasin, v. 1, p. 357, no. 760]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): لَست اُحب أن أرى الشّاب منم إ غاديا ف حالَين: إما عالماً أو متَعلّماً ، فإن لَم8
قداً بِالححمم ثعوالذي ب النار نس موإن أث ، مأث عيوإنْ ض ، عيطَ ضطَ ، فإن فَرفَر لفعي.

8– Imam al-Sadiq (a.s.) said, 'I only like to see the young man from among you occupied in either of two
states: learning or teaching, for if he does not [engage in either of these two], he is wasting his time; and
by wasting his time, he will lose out; and by losing out, he will be committing a sin; and by committing a



sin, he will dwell in the Fire, by the One who sent Muhammad with the truth.’[Amali al-Tusi, p. 303, no.
604]
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فَضل الشّابِ العابِدِ

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): إنَّ اله‏َ تعال يباه بالشابِ العابِدِ الملائةَ ، يقول: اُنظُروا إل عبدي! تَرك9َ
ن أجلم تَهشَهو.

9– The Prophet (S) said, 'Verily Allah, most High, boasts about the worshipping young man to His
angels, saying, 'Look at My servant! He has abandoned his desires for My sake.’[Kanz al-’Ummal, no.
43057]

10التائب الشاب بحي ه‏َ تعالإنَّ ال :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول .

10– The Prophet (S) said, 'Verily Allah, most High, loves the penitent young man.’[Kanz al-’Ummal, no.
10185]

ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): فَضل الشّابِ العابِدِ الذي تَعبدَ ف صباه عل الشيخ الذي تَعبدَ بعدَ ما كبِرت11
.سنُّه كفَضل المرسلين عل سائرِ الناسِ

11– The Prophet (S) said, 'The superiority of a young worshipper who worships Allah in his youth over
an old man who worships after he has grown old, is as the superiority of the prophets over the rest of
people.’[Kanz al-’Ummal, no. 43059]

12ه‏ِ تعالال ةطاع ف هشَباب فنالذي ي الشاب بحه‏َ يإنَّ ال :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول .

12– The Prophet (S) said, 'Verily Allah loves the young man who spends his entire youth in the
obedience of Allah.’[Kanz al-’Ummal, no. 43060]
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